
RADA GMINY 
CEWICE 

Protokół NrXI/2019 
z sesji Rady Gminy Cewice 

w dniu 17 października 2019 r. 

Obecni na sesji: 
- radni wg listy obecności, 
- sołtysi wg listy obecności, 
- zaproszeni goście wg listy obecności, 
- Wójt Gminy, 
- Skarbnik Gminy, 
- Sekretarz Gminy, 
- radca prawny, 
- protokolant, 
- publiczność. 

Ad.l . 

Przewodniczący Rady Gminy Cewice - Pan Wiesław Keller dokonał otwarcia 
XI Sesji Rady Gminy Cewice i stwierdził prawomocność obrad. Na Sali obrad 
obecnych było 15 radnych. 

Pan Przewodniczący przywitał wszystkich uczestników, którzy przybyli na 
obrady XI sesji Rady Gminy. 

Następnie Wójt Pan Jerzy Bańka i Przewodniczący Rady Pan Wiesław Keller 
złożyli podziękowania na ręce Pani N. O. za zdobycie I miejsca 
w mistrzostwach Polski w karate i trenerowi Panu P. P. 

Ad. 2 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Wiesław Keller odczytał porządek obrad, 
który przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie bez odczytywania protokołu z X sesji Rady Gminy Cewice 

w dniu 09.09.2019 r. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Cewice 

na rok 2019, 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinie Komisji Stałych Rady Gminy, 



d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 111/26/2018 Rady Gminy 
Cewice z dnia 28 grudnia 2018 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Cewice na lata 2019-2030, 

a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinie Komisji Stałych Rady Gminy, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

6. Uchwała zmieniająca Uchwałę Nr VI/53/2019 Rady Gminy Cewice z dnia 
25 kwietnia 2019 r. w sprawie zaciągania pożyczki z Banku 
Gospodarstwa Krajowego na wyprzedzające finansowanie ze środków 
pochodzących z budżetu Unii Europejskiej w ramach Programu Rozwoju 
Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020, 

a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia komisji Budżetu i Rozwoju, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości na 2020 rok, 

a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia komisji Budżetu i Rozwoju, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości na 
2020 rok, 

a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia komisji Budżetu i Rozwoju, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na bezprzetargowe oddanie 
w dzierżawę nieruchomości na okres powyżej 3 lat, 

a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem lokalu 



na okres 3 lat, 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławnika do Sądu Rejonowego 
w Lęborku, 

a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) opinia Zespołu Opiniującego zgłoszonych kandydatów na ławników, 
c) wybór Komisji Skrutacyjnej, 
d) przeprowadzenie głosowania tajnego, 
e) przedstawienie protokołu Komisji Skrutacyjnej, 
f) podjęcie uchwały. 

12. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy i informacje Wójta 
Gminy. 

13. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy: 
a) przedstawienie wniosków i opinii komisji stałych, 
b) pozostałe informacje. 

14. Interpelacje i zapytania, zgłaszane postulaty i oświadczenia radnych. 
15. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 
16. Zapytania i oświadczenia sołtysów i przewodniczących zarządów 

jednostek pomocniczych. 
14. Zamknięcie obrad sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Wiesław Keller zapytał, czy ktoś chciałby 
zgłosić uwagi do przedstawionego porządku obrad? 

Wójt Gminy Cewice zgłosił wniosek, aby do porządku obrad sesji wprowadzić 
punkt 11 a. o treści: Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały 
Nr VIII/79/2019 Rady Gminy Cewice z dnia 27 czerwca 2019 r. w sprawie 
przyjęcia regulaminu targowiska gminnego w Cewicach. 

Więcej uwag nie było, więc przystąpiono do głosowania za wprowadzeniem do 
porządku obrad sesji punktu 1 la: 
za -15, 
przeciw - 0, 
wstrzymujących się - 0. 

Porządek obrad XI sesji Rady Gminy Cewice, po uwzględnieniu wprowadzonej 
zmiany przedstawiał się następująco: 



1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie bez odczytywania protokołu z X sesji Rady Gminy Cewice 

w dniu 09.09.2019 r. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Cewice 

na rok 2019, 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinie Komisji Stałych Rady Gminy, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 111/26/2018 Rady Gminy 

Cewice z dnia 28 grudnia 2018 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Cewice na lata 2019-2030, 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinie Komisji Stałych Rady Gminy, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

6. Uchwała zmieniająca Uchwałę Nr VI/53/2019 Rady Gminy Cewice z dnia 
25 kwietnia 2019 r. w sprawie zaciągania pożyczki z Banku 
Gospodarstwa Krajowego na wyprzedzające finansowanie ze środków 
pochodzących z budżetu Unii Europejskiej w ramach Programu Rozwoju 
Obszarów Wiej skich na lata 2014-2020,, 

a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia komisji Budżetu i Rozwoju,, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości na 2020 rok, 

a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia komisji Budżetu i Rozwoju, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości na 
2020 rok, 

a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia komisji Budżetu i Rozwoju, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 



9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na bezprzetargowe oddanie 
w dzierżawę nieruchomości na okres powyżej 3 lat, 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem lokalu 
na okres 3 lat, 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławnika do Sądu Rejonowego 
w Lęborku, 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) opinia Zespołu Opiniującego zgłoszonych kandydatów na ławników, 
c) wybór Komisji Skrutacyjnej, 
d) przeprowadzenie głosowania tajnego, 
e) przedstawienie protokołu Komisji Śkrutacyjnej, 
f) podjęcie uchwały. 

11 a) Podjecie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr VIII/79/2019 Rady 
Gminy Cewice z dnia 27 czerwca 2019 r. w sprawie przyjęcia regulaminu 
targowiska gminnego w Cewicach, 

a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
d) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 
e) dyskusja, 
f) podjęcie uchwały. 

12. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy i informacje Wójta 
Gminy. 

13. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy: 
a) przedstawienie wniosków i opinii komisji stałych, 
b) pozostałe informacje. 

14. Interpelacje i zapytania, zgłaszane postulaty i oświadczenia radnych. 
15. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 
16. Zapytania i oświadczenia sołtysów i przewodniczących zarządów 

jednostek pomocniczych. 



14. Zamknięcie obrad sesji. 

Następnie przegłosowano i przyjęto do procedowania głosami 
15 za, 0 przeciwnych i wstrzymujących się porządek obrad wraz z wniesioną 
poprawką Wójta Gminy. 

Ad. 3 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół z X sesji sporządzono 
w terminie zgodnym ze Statutem Gminy Cewice, a także godzinę przed sesją 
wyłożony był do wglądu w sali obrad nr 1, w celu zapoznania się. 
Uwag do protokołu nie było, więc przystąpiono do głosowania przyjęcia 
protokołu z X sesji Rady Gminy Cewice bez odczytywania: 
za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 4 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Marzena Reclaf odczytała 
projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Cewice na rok 
2019. 

Wyjaśnień do uchwały udzieliła Pani Skarbnik Gminy Cewice. Uzasadnienie do 
niniejszej uchwały stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Radna Pani Marzena Reclaf przedstawiła pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Radna Pani Anna Kubica przedstawiła pozytywną opinię w imieniu Komisji 
Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury i Sportu odnośnie odczytanego 
projektu uchwały. 

Radny Pan Grzegorz Partyka przedstawił pozytywną opinię do niniejszego 
projektu uchwały w imieniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Radny Pan Daniel Wasielewski przedstawił pozytywną opinię do projektu 
uchwały w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska. 

Pozytywną opinię w imieniu Komisji Rewizyjnej przedstawiła Radna Pani 
Maria Bachan. 



Radna Pani Marzena Reclaf zapytała czy różnica pomiędzy zwiększeniem 
dochodów w kwocie 150 000,00 zł na gospodarowanie odpadami komunalnymi, 
a wydatkami w kwocie 242 000,00 zł będzie pokryta z budżetu Gminy. 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że tak. 

Radny Pan Wiesław Keller zapytał na jakich zasadach Zespół Szkolno-
Przedszkolny w Siemirowicach otrzymał dotację finansową. 

Wójt Gminy poinformował, iż Zespół Szkolno - Przedszkolny Siemirowicach 
otrzymał dotację finansową na wniosek własny szkoły. Środki te będą z rezerwy 
części oświatowej subwencji ogólnej na zakup pomocy dydaktycznych 
niezbędnych do realizacji podstawy programowej z przedmiotów 
przyrodniczych. 

Radny Pan Wiesław Keller zapytał dlaczego zostanie przesunięte zadanie 
budowa drogi Szkolnej w Siemirowicach. 

Wójt Gminy Cewice poinformował, że na wyprzedzające finansowanie 
należałoby zaciągnąć kredyt. W związku, że zbliża się koniec roku 
kalendarzowego jest mało czasu na realizację w/w zadania, a kredyt zostanie 
zaciągnięty w roku przyszłym, kiedy zadanie będzie realizowane. 

Radni więcej pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za -15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 5 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Mariola Szyca odczytała 
projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 111/26/2018 Rady Gminy Cewice 
z dnia 28 grudnia 2018 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Cewice na lata 2019-2030. 

Wyjaśnień do uchwały udzieliła Pani Skarbnik Gminy Cewice. Uzasadnienie do 
niniejszej uchwały stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Radna Pani Marzena Reclaf przedstawiła pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Radna Pani Anna Kubica przedstawiła pozytywną opinię w imieniu Komisji 



Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury i Sportu odnośnie odczytanego 
projektu uchwały. 

Radny Pan Grzegorz Partyka przedstawił pozytywną opinię do niniejszego 
projektu uchwały w imieniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Radny Pan Daniel Wasielewski przedstawił pozytywną opinię do projektu 
uchwały w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska. 

Pozytywną opinię w imieniu Komisji Rewizyjnej przedstawiła Radna Pani 
Maria Bachan. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 6 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Marzena Reclaf odczytała 
projekt uchwały zmieniający Uchwałę nr VI/53/2019 Rady Gminy Cewice 
z dnia 25 kwietnia 2019 r. w sprawie zaciągania pożyczki z Banku 
Gospodarstwa Krajowego na wyprzedzające finansowanie działań finansowych 
ze środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej w ramach Programu 
Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020. 

Wójt Gminy Cewice poinformował, że w związku z przesunięciem na 2020 rok 
realizacji przebudowy drogi ul. Szkolnej w Siemirowicach należy dokonać 
zmiany w powyższej uchwale. Wójt Gminy Cewice poinformował również, że 
zmieniono kwotę pożyczki na budowę sieci kanalizacyjnej w Unieszynie 
z wysokości 527425,00 zł na 199639,00 zł ponieważ Gmina posiada środki 
własne na pokrycie kosztów realizacji tego zadania. 

Radna Pani Marzena Reclaf przedstawiła pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Radni więcej pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 



wstrzymujących się - 0. 

Ad. 7 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Mariola Szyca odczytała 
projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości na 2020 rok. 

Wójt Gminy Cewice poinformował, że zgodnie z ustawą o podatkach i opłatach 
lokalnych rada gminy określa wysokość stawek podatku od nieruchomości. 
Podjęcie w/w uchwały jest zasadne aby móc zrealizować zadania nałożone na 
samorząd terytorialny. 

Radna Pani Marzena Reclaf przedstawiła pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Radny Pan Wiesław Keller poinformował, że podjęcie w/w uchwały jest 
zasadne ponieważ w przeciwnym razie musielibyśmy zrezygnować z niektórych 
inwestycji, na które otrzymaliśmy dofinansowanie. 

Radna Pani Maria Bachan poinformowała, że podjęcie w/w uchwały jest 
zasadne mimo, że wzrośnie wysokość stawki podatku. Radna Pani Maria 
Bachan poinformowała, że trzeba pamiętać o wzroście inflacji, której wskaźnik 
będzie wynosił 3,5 %. 

Radny Pan Zbigniew Tryba zapytał czy w związku z podwyższeniem stawki 
płacy nauczycielom gmina uzyska na to dofinansowanie od rządu (zwiększona 
subwencja). 

Wójt Gminy Cewice poinformował, że subwencja nie wystarcza na utrzymanie 
szkół. Brakujące środki finansowe na realizację zadań oświatowych Gmina 
musi pokryć z własnego budżetu. 

Radna Pani Marzena Reclaf poinformowała, że podjęcie w/w uchwały jest 
zasadne ze względu na wskaźniki ekonomiczne, dla przykładu od nowego roku 
wzrośnie płaca minimalna i będzie trzeba zabezpieczyć w budżecie gminy na to 
środki finansowe. 

Radna Pani Anna Kubica poinformowała, że Komisja Oświaty, Opieki 
Społecznej, Zdrowia, Kultury i Sportu po wnikliwym zapoznaniu się z w/w 
uchwałą stwierdziła zasadność podwyższenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości. 



Radna Pani Mariola Dzienisz poinformowała również, że jest za 
podwyższeniem wysokości stawki podatku od nieruchomości. 

Radni więcej pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Przewodniczący Rady Gminy Cewice zarządził 10 minut przerwy. 

Ad. 8 

Stan Radnych po przerwie 15 obecnych na obradach sesji. 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Marzena Reclaf odczytała 
projekt uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości na 2020 rok. 

Wójt Gminy Cewice Pan Jerzy Bańka poinformował, że zwolnienia od podatku 
dotyczą jedynie gminnego majątku tj.: 
- budynków lub części budowli wykorzystywanych wyłącznie na cele działań 
ratowniczo-gaśniczych, ogólnodostępnej działalności sportowej, 
ogólnodostępnej działalności kulturalnej, 
- budowli gospodarki ściekowej. 

Radna Pani Marzena Reclaf przedstawiła pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Radni więcej pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za -15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 9 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Mariola Szyca odczytała 
projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na bezprzetargowe oddanie 
w dzierżawę nieruchomości na okres powyżej 3 lat. 

Wójt Gminy Cewice poinformował, że dotychczasowy dzierżawca zrezygnował 
z dzierżawy, a nowy dzierżawca wystąpił z wnioskiem o zgodę na dzierżawę 
gruntu rolnego. W związku z powyższym należy podjąć niniejszą uchwałę. 



Radny Pan Daniel Wasielewski przedstawił pozytywną opinię do projektu 
uchwały w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska. 

Radni więcej pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za -13, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 2. 

Ad. 10 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Marzena Reclaf odczytała 
projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem lokalu na 
okres 3 lat. 

Wójt Gminy Cewice poinformował, że dotychczasowy najemca dzierżawca 
wystąpił z wnioskiem o wyrażenie zgody na najem lokalu na kolejne 3 lata. 

Radny Pan Daniel Wasielewski przedstawił pozytywną opinię do projektu 
uchwały w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska. 

Radni więcej pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 11 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Mariola Szyca odczytała 
projekt uchwały w sprawie wyboru ławnika do Sądu Rejonowego w Lęborku. 

Radna Pani Marzena Reclaf przedstawiła pozytywną opinię do projektu 
uchwały w imieniu Zespołu Opiniującego zgłoszonych kandydatów na 
ławników. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Pan Wiesław Keller zaproponował 
następujące osoby do pracy w Komisji Skrutacyjnej wybranej w celu 
przeprowadzenia głosowania tajnego w sprawie wyboru ławnika do Sądu 
Rejonowego w Lęborku: 



- Pana Grzegorza Partykę, 
- Pana Zbigniewa Trybę, 
- Panią Annę Kubica. 

Po przeprowadzeniu głosowania tajnego Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej 
Pan Grzegorz Partyka odczytał protokół Komisji Skrutacyjnej powołanej na XI 
sesji Rady Gminy Cewice dla przeprowadzenia wyboru ławnika do orzekania 
w Sądzie Rejonowym w Lęborku i poinformował, że w wyniku tajnego 
głosowania na ławnika do orzekania w Sądzie Rejonowym w Lęborku na 
kadencję 2020-2023 jednogłośnie wybrano Panią Teresę Turzyńską. 

Karty do głosowania w wyborach ławnika do Sądu Rejonowego w Lęborku 
zostały załączone do niniejszego protokołu. 

Ad. 1 la 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Marzena Reclaf odczytała 
projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr VIII/79/2019 Rady Gminy 
Cewice z dnia 27 czerwca 2019 r. w sprawie przyjęcia regulaminu targowiska 
gminnego w Cewicach. 

Wójt Gminy Cewice poinformował, że na wniosek kilku sprzedawców 
zmieniono dzień handlowy na targowisku gminnym w Cewicach z piątku na 
czwartek. 

Radna Pani Marzena Reclaf przedstawiła pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Radny Pan Daniel Wasielewski przedstawił pozytywną opinię do projektu 
uchwały w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska. 

Radni więcej pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 12 
Wójt Gminy Cewice przedstawił uchwały opublikowane w Urzędowym 
Dzienniku Województwa Pomorskiego: 

- Uchwała nr X/92/2019 Rady Gminy Cewice z dnia 09 września 2019 r. 



w sprawie zmiany uchwały Nr XXVI/141/09 Rady Gminy Cewice 
z dnia 17 lutego 2009 r. w sprawie zasad wynagradzania nauczycieli, 
ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki 
przyznawania nauczycielom dodatków motywacyjnego, funkcyjnego i za 
warunki pracy oraz niektórych innych składników wynagrodzenia, a także 
wysokości, szczegółowych zasad przyznawania i wypłacania dodatku 
mieszkaniowego, data ogłoszenia: 01.10.2019 r. 

- Uchwała nr X/95/2019 Rady Gminy Cewice z dnia 09 września 2019 r. 
w sprawie zmiany Uchwały Nr VIII/79/2019 Rady Gminy Cewice z dnia 
27 czerwca 2019 r. w sprawie przyjęcia regulaminu targowiska gminnego 
w Cewicach, data ogłoszenia: 01.10.2019 r. 

- Uchwała nr X/96/2019 Rady Gminy Cewice z dnia 09 września 2019 r. 
uchylająca uchwałę nr XXXV/3 84/2018 Rady Gminy Cewice z dnia 
25 września 2018 r. w sprawie określenia wysokości stawek opłaty targowej 
na obszarze gminy w 2019 roku, data ogłoszenia: 01.10.2019 r. 

W dalszej części Wójt Gminy Cewice przedstawił blok informacyjny na 
poniższe tematy: 
-28 października 2019 r. odbędzie się Forum Sołtysów w Starostwie 
Powiatowym w Lęborku o godzinie 1200, 
- 29 października 2019 r. odbędzie się w Urzędzie Gminy spotkanie Wójta, 
Dyrektora GCK i Sołtysów z terenu Gminy Cewice, 
- Gmina Cewice uzyskała dofinansowanie do linii autobusowej na trasie 
Popowo, Łebunia i Dziechno ale jeszcze nie podpisano umowy z Dyrekcją PKS. 

Ad. 13 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał opinie wypracowane przez Komisje 
Stałe Rady Gminy Cewice stanowiące załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Wiesław Keller poinformował, że dnia 
04.10.2019 r. odbyło się spotkanie z Nadleśnictwem Lębork i Sołtysami 
z Powiatu Lęborskiego w sprawie ASF. 

Ad. 14 

Radny Pan Adrian Wenta poinformował, że podczas remontu drogi 
w miejscowości Popowo 2 dni tj. 24-25.10.2019 r. będzie zamknięta w/w droga, 
a objazdy będą oznakowane we właściwy sposób. 



Radny Pan Michał Grybisz zapytał czy linię autobusową na trasie Popowo 
Łebunia Dziechno można wydłużyć przez następujące miejscowości: Karwica, 
Unieszynko, Unieszyno i Cewice. 

Wójt Gminy Cewice poinformował, że po sprawdzeniu rentowności w/w linii 
autobusowej można by było przyjąć takie rozwiązanie. 

Radna Pani Ana Kubica poinformowała, że na drodze prowadzącej do Ośrodka 
Zdrowia w Cewicach są duże ubytki. 

Radna Pani Maria Bachan zapytała czy urząd próbował zachęcić sprzedających 
swoje towary do skorzystania z naszego gminnego targowiska. 

Wójt Gminy Cewice poinformował, że tak na sąsiednim targowisku rozdano 
zaproszenia do korzystania z gminnego targowiska w Cewicach. 

Radna Pani Katarzyna Drywa zapytała na jakim etapie jest remont drogi 
Spacerowej w miejscowości Maszewo Lęborskie. 

Wójt Gminy Cewice Pan Jerzy Bańka poinformował, że w/w droga jest już 
naprawiona. 

Radna Pani Marzena Reclaf poinformowała, że na ulicy równoległej do 
Akacjowej w Cewicach woda spływająca po tej drodze zalewa garaże. 

Wójt Gminy Cewice poinformował, że w ramach Funduszu Dróg 
Samorządowych można złożyć wniosek o dofinansowanie na remont w/w 
drogi. 

Radny Pan Michał Grybisz zapytał czy można by było zaangażować busa 
gminnego do przewożenia mieszkańców z miejscowości Karwica, Unieszynko, 
Unieszyno do Cewic. 

Wójt Gminy poinformował, że nie jest to możliwe w okresie szkolnym 
ponieważ bus gminny w tym czasie przewozi dzieci do szkół. 

Radny Pan Herbert Rosin zapytał na jakim etapie jest budowa wodociągu 
w miejscowości Pieski. 

Wójt Gminy Pan Jerzy Bańka poinformował, że jest opracowywany przetarg na 
stację uzdatniania wody. Następnie rozpocznie się realizacja budowy wodociągu 
w Pieskach. 



Radny Pan Adrian Wenta zapytał kiedy mieszkanka miejscowości Łebunia Pani 
N. dostanie wodę. 

Wójt Gminy Cewice poinformował, że Pani N. będzie miała doprowadzoną 
wodę do swojej posesji jeszcze w tym roku kalendarzowym. 

Radna Pani Marzena Reclaf poinformowała, że uczestniczyła w Forum 
Przewodniczących Rad Gmin Pomorza i w związku z tym udostępni uzyskane 
materiały szkoleniowe Radnym Rady Gminy Cewice na pocztę e-mail. 

Wójt Gminy Cewice w odpowiedzi na zapytanie złożone na poprzedniej sesji 
Rady Gminy poinformował, że od 01.01.2019 r. do 30.06.2019 r. wpłynęło 
7 wniosków o zwolnienie z płacenia z podatków w tym 6 wniosków rozpatrzono 
pozytywnie, a 1 negatywnie. 

Sołtys Sołectwa Łebunia Pani Karolina Makurat-Syldatk zapytała czy 
w planowaniu budżetu gminy jest brany pod uwagę wzrost wysokości stawki 
diet dla Sołtysów. 

Wójt Gminy Cewice poinformował, że w tym roku kalendarzowym tj. 2019 r. 
nie było takiej możliwości. Stawki diet zarówno Sołtysów jaki i Radnych nie 
były podwyższane od 2014 roku. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad XI sesji Przewodniczący Rady Pan 
Wiesław Keller podziękował zebranym za przybycie i zamknął obrady 
ogodz. 1535. 

Ad. 15 

Ad. 16 

Ad. 17 

Protokół sporządziła Justyna Lica 

PRZEWÓD UCZĄCY RADY 

Dnia 29.10.2019 r. 




